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Kære Rådsmedlemmer 

Referat for møde i Rådet for Socialt Udsatte d. 26. november 2015 
kl. 15.30 – 17.30 
 
Mødet blev afholdt hos Varmestuen Nørregade 48, 5000 Odense C. 

 

 

Deltagere: Alice Rasmussen, Kaj Skjølstrup, Halil Øzsari, Marianne Krag-

mann, Kim Balsløv, Birgit Boding, Peder Thyssen, Bo Skytte og Martin Holm 

Strømkjær (referent) 

 

Afbud: Mette Guul, Jørgen Hansen, Anna Larsen (nåede ikke mødet grun-

det lang kø på motorvejen) 

 
 

1. Godkendelse af referat af fra sidste møde – d. 21. september 
2015.  
Referatet blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt. 

 
3. Nyt rådsmedlem  

Repræsentanten for det private erhvervsliv har meddelt, at hun des-

værre ikke har tid en til at deltage i Rådets arbejde. Der skal derfor 

findes et nyt medlem. Da det er et ”åbent” medlem, drøftes det, hvem 

der kunne supplere Rådet bedst. Forskellige muligheder vendes. Rå-

det har gode erfaringer med, at Politiet har været repræsenteret, og 

der peges på en konkret person, som er kendt fra PSP samarbejdet. 

Enighed om at pågældende indstilles.  

 

 

 

 

 
 

Rådet for Socialt Udsatte 

  
  

Tolderlundsvej 3 B, 1. 
5000  Odense C 
 
www.odense.dk 
 
 
Tlf. 51777388 
Fax 63755725 
E-mail socialcen-
tret@odense.dk 
 

  
 DATO 

12. november 2015 

REF. 

MAHST 

JOURNAL NR. 

  

ÅBNINGSTIDER: 

Mandag - onsdag 10.00 - 17.00 
Torsdag også 15.00 - 17.30 
Fredag 10.00 - 13.00 

 

TELEFONTIDER: 

Mandag - onsdag 9.00 - 15.00 
Torsdag 9.00 - 17.30 
Fredag 9.00 - 13.00 
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De mange alternative medlemsforslag kan overvejes i forbindelse 

med, at vi kigger på rådets handlingsplan primo 2016, i forhold til om 

vi skulle udvide medlemstallet i Rådet.   

 

4. Orientering om nyt siden sidst ift. udvalgssagen om Reden/Café 

paraplyen  

 

Café Paraplyen 

Café Paraplyen skal have lavet en konkret aftale med kommunen 

omkring, at Café Paraplyen får arbejdskraft, der er tæt på arbejds-

markedet, som kan være der i 13 uger i minimum 25 timer om ugen. 

Der er lovning på dette, men den konkrete aftale er ikke landet end-

nu. Det er en ok løsning for Café Paraplyen. De beder ikke om pen-

ge, de beder om arbejdskraft.  

 

Reden 

Mette Guul, leder af Reden, er tilfreds med beslutningen omkring 

Reden. Hun udtrykker ros til embedsmandsværket for deres arbejde i 

processen.  

Rådet udtrykker bekymring for, at pengene til Reden skal findes i 

budgettet for Aktivitets- og Samværstilbud, og vil følge op på mulige 

konsekvenser.  

 

Virksomhedspraktik 

Snakken omkring arbejdskraften til Café Paraplyen førte til en snak 

omkring muligheder omkring virksomhedspraktikker.  

 

Kaj Skjølstrup leder af varmestuen i Nørregade har gode muligheder 

for at tilbyde arbejde med forskellige opgaver, som det ville være for-

nuftigt at blive trænet i. Men de har for få ansatte til at måtte få opret-

tet virksomhedspraktikker. Marianne, leder af Café Paraplyen, har 

tidligere været i dialog med Odense Kommune om denne problema-

tik, men uden at der er blevet fundet en løsning. Hun ved fra andre 

kommuner, at de tillader virksomhedspraktik til trods for få ansatte.  

Ovenstående drøftes med forvaltningen.    

 

5. Drøftelse omkring udsatte borgere med anden etnisk herkomst 

Marianne Kragmann fortæller om, hvor mange borgere med anden 

etnisk herkomst de har ved Café Paraplyen. På baggrund af dette 

lægges op til en mere generel drøftelse af, hvilken betydning det har,  

at balancen mellem borgere med anden etnisk herkomst og de soci-

alt udsatte etniske danskere forskydes.  

 

Borger med anden etnisk herkomst fylder mere og mere i Café Para-

plyen. Der er en fantastisk sameksistens, men ca. 50 % med anden 
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etnisk herkomst er mange – og mange kan ikke dansk eller engelsk. 

Hvad gør vi, hvis balancen skubber sig mere, så nogen danskere be-

gynder ikke at komme? I København har man startet et migranthus, 

fordi de danske udsatte stoppede med at komme. Vi ved, at der nok 

kommer mange flere med anden etnisk herkomst pga. mange flygt-

ninge. Og det vil fortsætte i 2016.  

 

Punktet blev kun drøftet kort. Det tages op igen til næste møde.  

  

6. Orientering vedrørende borgerhenvendelser  

 Hellestedet Nørregade 

En borger har henvendt sig til rådet, da hun synes, at det var 

synd for borgerne, at hellestedet ikke var med tag. Alice satte 

pågældende i forbindelse med Tom Rønning med henblik på 

en orientering om begrundelsen for indretningen af helleste-

det. Borgeren var velkommen til igen at henvende sig til Rå-

det, såfremt hun ønskede, at vi skulle kigge nærmere på pro-

blemet. Vi har ikke hørt mere efterfølgende.  

 

Kommentar fra Peder Thyssen:  Borgerne løser selv proble-

met. Når det regner, så går de udsatte hen under det tag, 

som medarbejderne ved Borgerservice bruger, når de skal 

ryge.  

 

 

 Alkoholbehandlingen 

Opfølgning. Den er landet godt. Herberget har skrevet: ”Jeg 

vil blot informere om, at jeg har haft et meget behageligt og 

konstruktivt møde med Elisabeth, leder af Alkohol behandlin-

gen i Odense kommune. Vi har indgået nogle aftaler, der bå-

de tilgodeser behandlerne, mit personale og især de berørte 

beboere.  

  

Tak fordi Rådet for socialt udsatte, tog min henvendelse al-

vorligt og tak for det gode arbejde I gør” 

 

Alice følger op om nogle måneder for at høre, hvordan sam-

arbejdet går.  

 

 Misbrugsbehandling  

Alice har snakket med en borger, der har haft problematikker 

med misbrugsbehandling. Problemet var, at hun hurtigt følte 

sig umyndiggjort og ikke set, som den hun var, men som  en 
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misbruger der skulle passe ind i behandlingscentrets syste-

mer.  

Rådet har lyttet til hendes oplevelse, og kan tage hendes be-

retning med videre i deres arbejde.  

 

Kommentar generelt til misbrugsbehandlingen i Odense: 

Det opleves, at den sociale del af misbrugsbehandlingen er 

stærkt nedprioriteret, nærmest ikke eksisterende. Det er hver-

ken godt for borgerne eller medarbejderne.  

 

Rådet vil gerne have et møde, hvor vi besøger misbrugsbe-

handlingen. Det næste møde lægges der.    

 

7. Orientering om status for Housing First i forhold til sårbare unge  

I juni blev det besluttet, at tilgangen til sårbare unge fremadrettet er 

Housing First i Odense Kommune. Housing First handler om hurtigt 

at få den udsatte borger i bolig. Erfaringer med tilgangen både i 

Danmark og internationalt viser, at en tidlig boligløsning med relevant 

nødvendig støtte til livsførelse giver borgeren en forbedret livssituati-

on samt sikre, at borgeren holder fast i boligen samt uddannelse eller 

beskæftigelse.  

 

Rådet blev orienteret om status.  

 

Kommentarer 

Katastrofe at sende de kaotiske unge ud til St. Dannesbo. Er der 

særligt personale til denne målgruppe, eller er det en særlig støtte de 

får? Rådet blev orienteret om de nuværende tanker om den skær-

mede enhed på St. Dannesbo for kaotiske unge. Og om at de unge 

ikke sendes ud til St. Dannesbo. I stedet er den skærmede enhed for 

de kaotiske unge, der selv tager derud.   

 

Rådet ønsker opfølgning ift. hvad den skærmet enhed indeholder, og 

hvem de kaotisk unge er.  

 

Desuden ønsker de opfølgning på, hvilken støtte de unge fra Brams-

trup Kollegiet har fået.  

 

Opfølgningen ønskes til rådsmødet i maj 2016.   

 

8. Til orientering og drøftelse præsenterer Bo Skytte, hvilke pro-

blematikker SAND ser ved Skurvognsbyen  

Det er vigtigt, at den er der. Det er ikke et ønske om at lukke den, 

men at gøre opmærksom på de meget kritisable forhold der er i 

Skurbyen. Der er et ønske om at drøfte forholdene.  
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Skurbyen ligger på en giftgrund. Kommunen har taget mange prøver. 

Kommunen vil ikke oplyse, hvad det er, den borer efter, og det er ik-

ke rimeligt, at man ikke ved, hvorvidt der er noget, der kan påvirke 

beboernes helbred.   

 

Skurvognene er ikke isoleret. Den har været med en isoleringsmåtte, 

men det måtte man ikke, eftersom der siver ”noget” op. Men der lig-

ger ikke noget på skrift omkring dette.  

 

Med den pris man giver derude, der synes jeg, at man skulle have 

nogle bedre boliger med isolering. Der er elvarme derude, det er dyrt. 

Specielt når der ikke er isoleret ordentligt.  

 

Det er småt – og det er dyrt.  

 

Beboerne er glade for at bo der. Men vi kan ikke være bekendt at ha-

ve uisolerede boliger til en så høj pris.  

 

De mangler hjælp til rengøring – og hjælp til forskellige ting. Der 

mangler omsorg for beboerne.  

 

Opsummerende kan man sige, at det er for dyrt, for dårligt og at der 

mangler omsorg. Men de mennesker der bor herude er bange for at 

rejse sagen, for de er glade for at bo her, og de er bange for, at hvis 

de rejser sagen, så bliver de smidt ud der fra.  

 

Rådet spørger, om der føres tilsyn med Skurvognsbyen, og om de 

må se tilsynsrapporterne. Martin følger op på dette. Der følges op på 

hele situationen omkring skurvognsbyen på det næste rådsmøde.  

 

9. Opfølgning på rådet møde med Beskæftigelses- og Socialudval-

get (se vedhæftede) 

 Hjemløsetælling 

 Fattigdomsanalyse  

 Procedure for inddragelse af rådet 

 

Der blev henvist til det vedhæftede, da tiden ikke var til en større 

drøftelse. Essensen af det vedhæftede kan ses her: 

 

Hjemløsetælling  

Samme dato (22. september 2015) som rådet var inviteret til ud-

valgsmøde, var der et punkt omkring SFI rapporten omkring hjemlø-

setælling.  
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Forvaltningen udarbejder på baggrund af den drøftelse en ny sag til 

udvalget, hvor der sættes fokus på:  

  

 Afspejles kerneopgaven tydeligt i hjemløsestrategien 

 Er der nok fokus på overgangen fra barn til voksen?  

 Er unge sofasovere et reelt problem? 

 Skal vi have øgt fokus på unge fra mellemøsten? 

 Har vi fokus nok på borgere på eksterne forsorgshjem, og 

hvad er vores muligheder?  

 Hvordan får vi øget fokus på dobbeltdiagnosticeret? 

 

Rådet for socialt udsatte er inviteret med i drøftelsen af ovenstående. 

 

Fattigdomsanalyse 

På baggrund af rådets deltagelse i udvalgsmødet er fattigdomsanaly-

serne efterfølgende blevet drøftet i udvalget d. 6. oktober 2015 (I kan 

evt. finde dagsordenspunktet her: 

 

http://www.odense.dk/indflydelse%20og%20politik/odense%20byraa

d/dagsordner%20og%20referater/social-

%20og%20arbejdsmarkedsudvalget/dagsordner%20og%20referater

%20før%201,-d-,11-%202015  

 

Efterfølgende er det blevet besluttet, at lave en opfølgende undersø-

gelse, og der er iværksat et projekt for en udvalgt gruppe af langvari-

ge kontanthjælpsmodtagere. 

 

Procedure for inddragelse af rådet 

På det udvalgsmøde, hvor rådet deltog, blev det besluttet, at der skal 

kigges på en procedure for inddragelse af Rådet for social udsatte. 

Udvalget skal 1. kvartal 2016 drøfte et forslag til en procedure for 

inddragelse af rådet. 

 

10. Næste møde – hvem vil lægge hus til? 

Afholdes ved Misbrugsbehandlingen. Martin laver en konkret aftale.  

 

Møder 2016 

d. 25.2, d. 25.5, d. 25.8 og d.24.11 kl. 15.30-17.30 – Husk at få det i 

jeres kalendere. 

 

 

11.  Evt.  

 

http://www.odense.dk/indflydelse%20og%20politik/odense%20byraad/dagsordner%20og%20referater/social-%20og%20arbejdsmarkedsudvalget/dagsordner%20og%20referater%20før%201,-d-,11-%202015
http://www.odense.dk/indflydelse%20og%20politik/odense%20byraad/dagsordner%20og%20referater/social-%20og%20arbejdsmarkedsudvalget/dagsordner%20og%20referater%20før%201,-d-,11-%202015
http://www.odense.dk/indflydelse%20og%20politik/odense%20byraad/dagsordner%20og%20referater/social-%20og%20arbejdsmarkedsudvalget/dagsordner%20og%20referater%20før%201,-d-,11-%202015
http://www.odense.dk/indflydelse%20og%20politik/odense%20byraad/dagsordner%20og%20referater/social-%20og%20arbejdsmarkedsudvalget/dagsordner%20og%20referater%20før%201,-d-,11-%202015
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Dropbox – droppes  

 

Handleplanen drøftes på næste mødes – rådsmedlemmerne bedes 

tænke over, hvad vi temamæssigt skal beskæftige os med, og hvor-

dan det gøres.  

 

 
Venlig hilsen 
 
Alice Rasmussen 
Formand 


